
 
 

EH Bildu Araba 
araba.ehbildu.eus 

EH Bildu Amurriok elkarrizketarako gaitasun eza leporatu dio 
udal gobernuari 
 
Jon Berganza: “Aurrekontuen eztabaida legealdiaren bilakaeraren isla izan da: ez parte-
hartzerik, ez gardentasunik, ez akordiorik lortzeko aukerarik”. 
 
2022.12.23. Akordioak lortzeko eta elkarrizketarako gaitasunik ez izatea aurpegiratu dio 
gaur Amurrioko EH Bilduk EAJren udal-gobernuari. EH Bilduren iritziz, aurrekontuen 
eztabaida legealdiaren bilakaeraren isla garbia izan da: lau urte hauetan, parte-hartzerik 
eza, gardentasun eskasa, bete ez diren promesak eta akordioak lortzeko aukera eskasa 
izan dira nagusi. Aurrekontuaren xehetasunak ezagutzeko bilera bat eskatu genuen, 
baina ezezkoarekin erantzun ziguten: ez eztabaidatzeko, zuzentzeko edo ezer adosteko 
eperik, adierazi du Jon Berganzak, EH Bilduko Amurrioko zinegotziak. 
 
Aurreko urteetan proposamen guztiak sistematikoki baztertu dituztela gogorarazi du 
Berganzak, 2021ean izan ezik, orduan EH Bilduk akordioa lortu baitzuen, baina ondoren 
akordioa ez da bete. “Oposizio eraikitzailea garatu dugun arren, Udal Gobernuak ez ditu 
gure proposamenak kontuan hartu, ezezkoz betetako legealdia izan da”, laburbildu du 
Berganzak. 
 
Ildo horretan, gogora ekarri du pandemian zehar proposamenak egin zituztela krisi 
sozioekonomikoaren ondorioak ordaintzen ari ziren sektoreei laguntzeko, hala nola 
merkataritzari edo lehen sektoreari. Halaber, enplegua sustatzeko politikak bultzatu 
ditu, igarotze-tasa % 14 ingurukoa den udalerri batean. Kiroldegia, Izartzako etxea, 
politika feministak, euskara bultzatzea eta uraren kudeaketa izan dira EH Bilduren 
lehentasunetako batzuk legealdi honetan. 
 
“Agerikoa da Amurriok proiektu berriak, gehiengo berriak eta lidergo berriak behar 
dituela. EH Bildu prest dago erronka horri ilusioz, arduraz eta lan egiteko gogoz heltzeko, 
amurrioarrak hobeto bizi daitezen, merezi dugun Amurrio egia bihur dadin”, amaitu du 
Jon Berganzak. 
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EH Bildu Amurrio reprocha al gobierno municipal nula 
capacidad de diálogo  
 
Jon Berganza: “el debate presupuestario ha sido un reflejo del devenir de la legislatura: 
ni participación, ni transparencia ni posibilidad de alcanzar acuerdos”   
 
2022.12.23. EH Bildu Amurrio ha reprochado hoy al Gobierno municipal del PNV nula 
capacidad de diálogo para alcanzar acuerdos. En opinión de EH Bildu el debate 
presupuestario ha sido un fiel reflejo del devenir de la legislatura, cuatro años 
caracterizados por la falta de participación, la escasa transparencia, las promesas y 
acuerdos incumplidos y la escasa posibilidad de alcanzar acuerdos. “Solicitamos una 
reunión para conocer los detalles del presupuesto, pero nos contestaron con un no: ni 
plazo para debatir, enmendar ni acordar absolutamente nada”, ha señalado Jon 
Berganza, concejal de EH Bildu en Amurrio.  
 
Berganza ha recordado que en años anteriores han rechazado sistemáticamente todas 
las propuestas, salvo en 2021 cuando EH Bildu alcanzó un acuerdo que posteriormente 
ha sido incumplido en su integridad. “A pesar de que hemos desarrollado una oposición 
constructiva el Gobierno municipal no ha tomado en cuenta nuestras propuestas, ha sido 
una legislatura repleta de noes”, ha resumido Berganza.  
 
En ese sentido ha recordado que durante la pandemia realizaron propuestas para ayudar 
a sectores que estaban pagando las consecuencias de la crisis socioeconómica como era 
el comercio o el primer sector. También ha impulsado políticas para fomentar el empleo 
en un municipio en el que la tasa de paso ronda el 14%. El polideportivo, la casa de Izarza, 
las políticas feministas, el impulso al euskara o la gestión del agua han sido algunas de 
las prioridades para EH Bildu durante esta legislatura.  
 
“Es evidente que Amurrio necesita nuevos proyectos, nuevas mayorías y nuevos 
liderazgos. EH Bildu está preparada para asumir este reto con ilusión, responsabilidad y 
ganas de trabajar para que los y las amurrioarras vivan mejor, para hacer realidad el 
Amurrio que merecemos”, ha concluido Jon Berganza. 
 
 
 
 
 


